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PROCES - VERBAL 
ŞEDINŢĂ  EXTRAORDINARĂ  DE ÎNDATĂ  18.07.2023 

Încheiat astăzi, 1 8.07.2023, în cadrul şedinţei extraordinare de îndată  a Consiliului local al 
Municipiului Tecuci, care are loc la Casa de Cultură  a Municipiul Tecuci, Sala Studio - ora 12 oo 

Şedinţa Consiliului Local de astăzi este înregistrată  audio-video. 
D-na Preşedinte de şedinţă, Duinbravă  Ani Rodica - Bună  ziva tuturor, deschidem as 	 7i lucrările 

şedinţei extraordinare de îndată  a Consiliului Local al Municipiului Tecuci din data de: 18 iulie 2023, ora 
1 2 00 . 11 rugăm pe domnul Secretar să  facă  prezenţa. 

D1.Secretar -George Lucian Borşan - Bîrzu S.- prezent; Cîmpanu T. - prezent; Drăgan o.C. - 
prezent; Dumbravă  A.R. - prezent; Grama F.I. - prezent; Leonte I. - absent motivat; Miron C.N.- prezent; 
Miron Dumitrescu D.D.- absent nemotivat; Paraschiv M.M.- absent motivat; Pascal R. - absent nemotivat; 
Pădure A.L. - prezent, Pelin E.D.- prezent; Pleşu F. - absent motivat; Radu G.B.- prezent; Radu V. - 
prezent; Sandu A.-prezent; Susanu B.B. - prezent şi Ursulică  C.- prezent. 

Din 1 8 consilieri Iocali în funcţie, 1 3 sunt prezenţi, 5 consilieri locali sunt absenţi, şedinţa poate să  
înceapă. 

D-na Preşedinte de şedinţă, Dumbravă  Ani Rodica - Ii dăin cuvântul domnului Primar să  ne citească  
ordinea de zi 
D1. Primar.- Ordinea de zi de astăzi conform Dispoziţiei nr.1134/17.07.2023: 

1. Adoptarea procesului-verbal al şedinţei extraordinare de îndată  din: 1 1.07.2023. 
2. Proiect de hotărâre nr. 136 / 17.07.2023 privind: completarea HCL nr.118/19.06.2023 privind 

aprobarea depunerii proiectului ,,Reabilitare, modernizare, extindere si dotare cladire in vederea înfiinţarii 
unui centru de zi pentru persoane vârstnice, în Municipiul Tecuci, Judetul Galati prin Planul National de 
Redresare si Rezilienta, Componenta C 1 3 -Reforme Sociale, Investiţia 14 - ,,Crearea unei reţele de centre de 
zi de asistenţă  şi recuperare pentru persoane vârstnice, precum si a cheltuielilor legate de proiect. 

D-na Preşedinte de şedinţă, Dumbravă  Ani Rodica - Supun la vot ordinea de zi. 
Se înregistrează  unanimitate (1 3) voturi pentru . 
D-na Preşedinte de şedinţă, Duinbravă  Ani Rodica -Îl rugăm pe domnul Secretar să  ne spună  dacă  au 

fost absenţi la şedinţa trecută  pentru a adoptarea procesul verbal. 
Trecem la dezbaterea ordinii de zi: 
Se trece la punctul 1 al ordinii de zi: Adoptarea procesului-verbal al şedinţei extraordinare de 

îndată  din: 11.07.2023. 
D-na Preşedinte de şedinţă, Dumbravă  Ani Rodica -Se supune la vot procesul-verbal al şedinţei 

extraordinare de îndată  din: 11.07.2023. 
Se înregistrează  9 voturi pentru, iar dl. Cîmpanu T., dl. Grama F.I., dl. Miron C.N., d-na Paraschiv 

M.M. şi dl. Radu G.B. nu participă  la deliberare, întrucât nu au participat la sedinţa din: 11.07.2023. 
Se trece la punctul 2 al ordinii de zi: Proiect de hotărâre nr. 136 / 17.07.2023 privind: 

completarea HCL nr.118/19.06.2023 privind aprobarea depunerii proiectului ,,Reabilitare, 
inodernizare, extindere si dotare cladire in vederea înfiinţarii unui centru de zi pentru persoane 
vârstnice, în Municipiul Tecuci, Judetul Galati prin Planul National de Redresare si Rezilienta, 
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Componenta C13-Reforme Sociale, Investiţia 14 - ,,Crearea unei reţele de centre de zi de asistenţă  şi 
recuperare pentru persoane vârstnice, precum si a cheltuielilor Iegate de proiect. 

D-na Preşedinte de şedinţă, Durnbravă  A. R. - Dă  citire proiectului de hotărâre. 
D1. Radu V. - Eu am citit cu foarte mare atenţie inclusiv noul regulament care mi-a fost trimis pe 

e-mail, 1-am citit chiar paragraf cu paragraf, pentru că  ne aflăm într-o etapă  cu discuţii foarte grele şi 
grave la adresa administraţiei, în general, referitoare la azilele de bătrâni şi la măsurile acestea sociale, fie 
pentru copii, fie pentru bătrâni. De data trecută  am apreciat în mod deosebit faptul că  şi la Tecuci, în 
sfârşit, se va înfiinţa un astfel de centru. Am votat cu toţii aici, cu grij ă  pentru seniori şi cu respect pentru 
munca pe care aceştia au depus o pe parcursul vieţii. N-am înţeles foarte bine de aceea am cerut lămuriri 
data trecută  autorului proiectului. Văd că  acum se amplifică  acest proiect şi are 2 părţi. De ce vă  spun să  
văd dacă  am înţeles eu bine. Deci, dezvoltarea acelui proiect, casă  de zi pentru seniori, cămin de zi pentru 
seniori, cu tot ce înseamnă  preocuparea pentru aceştia şi pe lângă  el, servicii la domiciliu. Am înţeles 
bine? In plus de asta, o altă  ofertă  de servicii numai la domiciliu unor bătrâni care se încadrează  în 
chestiunile sociale enumerate acolo în regulament. Este vorba de vreo 73 de locuri. De ce m-am ridicat? 
M-am ridicat să  cer colegilor mei care vor vota acest lucru, să  votăm cu grijă  şi cu gândul că  aceste 
hotărâri prin care noi ridicăm mâna, acest sprijin pe care ni-1 dă  PNRR-ul să  nu se transforme într-un 
clientelism politic sau administrativ şi să  văd acolo că  s-a făcut deja state de plată  cu nişte angajări şi că  
peste ani de zile vom fi întrebaţi de ce aţi aprobat aşa ceva dacă  ştiaţi că  nu aveţi posibilităţi, voi, la 
Tecuci. Deci, eu personal aş  vrea nişte garanţii de la cei care se vor ocupa de aşa ceva că  totul va decurge 
bine. 

D1. Primar - La ce vă  referiţi? 
D1. Radu V.— Concret, să  nu af1u că  s-a făcut acest al 2-lea serviciu pentru a fi angajate 4 asistente, 2 

medici, etc. , nu acesta-i scopul. Scopul este să-i depistăm pe oamenii care au nevoie de aceste servicii. 
D1. Primar Costin L.—Il las pe domnul Viceprimar să  explice. 
D1 Drăgan O. - Am avut solicitări începând cu săptămâna trecută. Primăria nu poate să  furnizeze 

servicii de asistenţă  socială. Avem Direcţia de Asistenţă  Socială  care a fost invitată  la Biroul de fonduri 
europene să  găsim o variantă, deocamdată  sunt în studiu. 

D1. Primar.— Pentru a câştiga un punctaj la acest proiect ar trebui să  facem şi acest element de 
îngrijiri la domiciliu, care probabil nu le doream. 

D1. Radu V. - Nu le doream din motive de fond, dar seniorii Tecuciului le meritau. 
D1. Primar.— Din motive financiare. Sunt probleme pe partea de asistenţă  socială. Numai bine că  ne-

am pliat pe acest proiect ca să  înfiinţăm acest centru, să  cumpărăm şi o maşină  şi să  furnizăm şi aceste 
servicii către persoanele vârstnice. Nu vă  ascund faptul că  săptămână  de săptămână  intru în contact cu tot 
felul de oameni, care într-adevăr au mari probleme în ceea ce înseamnă  persoane vârstnice. Au plecat 
tinerii, copiii, au plecat din ţară, cei mai mulţi dintre ei au rămas ai nimănui. Noi trebuie să  vedem cum ne 
organizăm să  nu-i lăsăm de capul lor, pentru că  unii dintre ei încep să  aibă  probleme mintale şi creează  
probleme în comunităţile unde stau, la bloc, etc. îşi adună  gunoaie, adună  tot felul de chestii şi pot deveni 
un pericol public pentru locatari, pentru vecini, pentru toate categoriile care stau lănga ei. 

D1. Radu V. — Şi sănătatea lor. 
Dl. Primar - Noi trebuie cumva să-i identificăm, să  îi sprijinim. Primul pas este înfiinţarea acestui 

centru de zi, dar el a fost gândit ca să-1 transformăm într-un centru de permanenţă, adică  o să  avem un 
centru de zi acolo şi în spatele acestui edificiu, că  la şcoala din Cernicari, ştiţi şi dumneavoastră  că  este un 
teren foarte mare, care stă  de atâta timp degeaba şi să  încercăm să  construim tot prin PNRR, că  am înţeles 
că  se va deschide prin septembrie - octombrie şi celălalt apel şi să  luăm bani să  facem şi partea de c72re, 
să  zic aşa, pentru pentru vârstnici, să  putem, pe cei care sunt intr-o stare mai mai greoaie, să  zic aşa, să  îi 
cazăm efectiv în centru, să  le oferim toate serviciile de care au nevoie, că  altă  variantă  nu stiu dacă  
găsim, pentru că  mai devreme sau mai târziu vă  spun, cu străzile se va termina, se va termina treaba în 4 
ani 5 ani, nu se mai discută  despre străzi că  nu o să  mai fie cazul, dar servicii sociale, educaţie, chestiuni 
sportive noi trebuie să  le avem şi atunci trebuie să  investim. 1 . 1 00.000 Euro dacă  nu mă  înşel, e proiectul 
acesta, este 1.100.000 euro, sunt bani zic eu, pe care putem să-i folosim, să  transformăm şcoala din 
Cernicari, să  o transformăm într-un centru adecvat, în primă  fază, repet pe parte de zi te duci şi-i aduci pe 
bătrâni din oraş  şi îi duci acolo, îi ţii sub supraveghere. 
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D1. Drăgan o.c. - Dar vor fi şi angajări. 
D1. Primar Costin L. - Da, vor fi şi angajări. 
D1. Radu V. - Pe timp îndelungat avem posibilitatea să  susţinem un asemenea demers, băneşte ? 
D1. Primar - Vă  explic imediat: bugetul municipiului Tecuci Ia fel cum este şi bugetul României şi 

altor entităţi, este pe plus de la an la an. In momentul când salariul minim creşte, statul încasează  mai 
mult. Vedeţi şi dumneavoastră, că  se discută  de majorarea salariului minim. Guvemul încasează  mai 
mulţi bani din acest salariu minim - statul. Implicit, noi ca municipalitate vom primi mai mulţi bani din 
impozitul pe venit. Impozitul la taxe şi impozite locale, ştiţi şi dumneavoastră  că  ne obligă  legea să-1 
indexăm anual cu rata inflaţiei, adică  anul viitor vor fi taxele locale indexate cu 13,8 % cât a fost anul 
trecut inf1aţia. Să  nu aveţi impresia că  nu vom avea inflaţie şi în 2025. Mai e o chestiune, există  o 
Ordonanţă  la momentul ăsta, la care s-a prorogat termenul, ca taxele i impozitele locale din 2025, adică  
trebuia normal din 2024, dar s-a prorogat pentru 2025 să  se calculeze ca procent din valoarea proprietăţii 
efective, care se va calcula după  grila notarială. Vă  spun o chestiune, eu am făcut nişte simulări, este 
dezastru dacă  nu se modifică  ceva, adică  ajungi la o casă  care la care plăteai în principal 12 - 15 de 
milioane ajungi să  plăteşti undeva la 3.000 - 4.000 lei pe an. Inţeleg o creştere de 5 -10 %, în caz 
excepţional te duci în 1 5 %, dar este foarte mult de la an, la an să  fie să  se dubleze sau să  tripleze aceste 
impozite. Revenim la ce vă  spuneam, bugetele instituţiilor, an de an vor fi pe plus pentru că  taxele şi toate 
cheltuielile sunt pe creştere, deci nu vom avea impact, dar trebuie să  ne gândim în felul următor, deşi am 
stat şi m-am gândit, m-am consultat şi eu cu oameni care sunt mai avizaţi decât mine în ceea ce înseamnă  
fonduri şi am întrebat domnule până  unde să  mă  întind cu acest PNRR, cât să  mai depun, că  noi o să  
trebuiască  să  venim şi cu nişte co-finanţări, că  asta e adevărul şi răspunsul a fost de următoarea manieră  
pune şi câştigă  cât mai multe fonduri, că  nu o să  ne mai întâlnim noi prea curând cu aceste oportunităţi şi 
atunci eu cred că  strategia noastră  până  la urmă, ca tecuceni, este să  încercăm să  accesăm cât mai multe 
fonduri din PNRR, în principal, să  aducem cât mai mulţi bani, să  acoperim nevoile. Sunt unele linii de 
finanţare care nu-şi justifică  banii. A fost de exemplu şi cred că  s-a deschis a 2-a oară, pentru că  nu a 
accesat-o mai nimeni din ţară, de exemplu, tot aşa, un centru de zi pentru persoane cu dizabilităţi de 
300.000 euro, cu 300.000 euro nu faci nimic. Adică  a fost linia de finanţare gândită  foarte prost, motiv 
pentru care a fost deschisă, nu s-au depus foarte multe foarte multe solicitări, s-a închis şi ministerul a 
redeschis-o a doua oară. Eu vă  garantez că  nici a doua oară  nu o să  aibă  foarte multe solicitări. 

D1. Radu V. - S-a deschis după  model din occident. 
D1. Primar - Noi în condiţiile în care nu avem centre deja alocate pentru persoane cu dizabilităţi şi 

trebuie să  creezi nişte facilităţi şi facilităţile pentru persoanele cu dizabilităţi nu sunt uşoare, eu vă  spun 
cu 300.000 nu ai ce să  faci şi atunci preferi să  spui pas, nu i-au banii. Dacă  dădea un milion şi jumătate 
merita sa investim, să  ne luăm obligaţia ca să-1 susţinem financiar 5 ani de zile minim, cât te obligă  
PNRR-ul ca să  susţii un astfel de centru, dar îţi luai un milion jumătate şi îţi rămânea investiţia pe viitor, 
dar la 300.000 euro nu este rentabil. 

D1. Radu V. - Aţi avut o intervenţie în care a spus că  este vorba de vreo 800 de persoane, la Tecuci 
cu dizabilităţi. 

D1. Primar - Motiv pentru care am preferat să  nu depunem pentru acest proiect. Proiectul pentru 
persoanele vârstnice a fost mai tentant. Cu 1.100.000 euro reuşim să  facem. Mai devreme sau mai tîrziu şi 
pentru persoane cu dizabilităţi trebuie să  găsim o finanţare mai consistentă, să  gândim un centru de zi şi 
pentru ei. La nivelul municipiului mă  sperii de număml mare de persoane cu dizabilităţi, cu care mă  
întâlnesc. 

D1. Radu V. - Aceasta a fost intenţia să  fim cu mare grijă , 
D1. Primar Costin L. - Prin acest proiect noi nu facem altceva decât să  răspundem la o clarificare pe 

care am primit-o de la PNRR, pentru că  ne-au solicitat o clarificare. Noi am venit cu această  clarificare, 
proiectul se duce la evaluare i să  dea Dumnezeu să-1 câştigăm. Mai sunt câţiva paşi până  la până  la 
implementare. 

D-na Preşedintă  de şedinţă  Dumbravă  A. - Se supune la vot proiectul de hotărâre. 
Se înregistrează  unanimitate (1 3) voturi pentru. 
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D1. Câmpanu T.— Comandorul Chiş, ne invită  de Ziva Aviaţiei la ora 1000  la Muzeul Aviaţiei la 
Tecuci, joi la ora 1 000,  cine doreşte să  participe din Consiliul Local este binevenit 

D1. Primar - Joi la ora 1 000  avem o invitaţie atât Primarul cât i Consiliul Local pentru unele 
festivităţi dedicate Zilei Aviaţiei, la Muzeul Aviaţiei la Tecuci, dacă  sunteţi în zonă, dacă  aveţi timp liber 
chiar v-aş  recomanda să  veniţi, pentru că  e un eveniment interesant. Eu vă  mulţumesc tare mult pentru 
faptul că  v-aţi facut timp să  veniţi la şedinţă, ştiu că  vă  rup din timpul dumneavoastră  dar şi noi primim 
termen de 5 zile ca să  răspundem la clarificări. 

D-na Preşedintă  de şedinţă  Dumbravă  A. - Mulţumim dl. Primar, acestea fiind spuse încheiem 
şedinţa Consiliului Local de astăzi. 

Drept pentru care s-a încheiat prezentul proces - verbal. 

	

Preşedinte de şedinţă, 	 Secretar General U.A.T. Municipiul Tecuci 

	

Dumbravă  Ani Rodica 	 Jr. George Lucian Borşan 
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